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ZAPISNIK                                                                                                                                                                                                                               

sa 117. sjednice Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne 

Gore, održane 1. marta 2016. godine 

Sjednica Odbora je počela u 11 sati. 
Odborom je, na sjednici, predsjedavao poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora.  
Sjednici Odbora su prisustvovali poslanici, članovi Odbora: dr Halil Duković, Maida Bešlić, 
dr Radosav Nišavić, prim. dr Izet Bralić, Andrija Popović i dr Jasmin Sutović.   
Sjednici Odbora nijesu prisustvovali poslanici, članovi Odbora: Janko Vučinić, dr Radovan 
Asanović i dr Novica Stanić. 
Za sjednicu je predložen i jednoglasno usvojen sljedeći  
 

DNEVNI RED: 
 

1. RAZMATRANjE PREDLOGA ODLUKE O REALIZACIJI ZAKLjUČKA BROJ 1 
ZAKLjUČAKA ODBORA BROJ 00-63-12/15-63/2 OD 28.DECEMBRA 
2015.GODINE (OBILjEŽAVANjE 3.DECEMBRA - MEĐUNARODNOG DANA 
OSOBA SA INVALIDITETOM - PREDMETNU ODLUKU ODBOR PREDLAŽE 
SKUPŠTINI) i 

 
2. RAZMATRANjE PREDLOGA ZAKLJUČAKA SA 112. SJEDNICE ODBORA. 

 
 
PRVA TAČKA DNEVNOG REDA: 
 
Predsjednik Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje Zoran Jelić podsjetio je 
članove Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje da je 7. decembra 2015. godine 
održana 110. sjednica koja je bila posvećena obilježavanju Međunarodnog dana osoba sa 
invaliditetom i da su se, tim povodom, na 113. sjednici, održanoj 21. decembra 2015. 
godine usvojila dva zaključka. Saopštio je da je potrebno da se članovi Odbora izjasne o 
predlogu odluke o realizaciji zaključka broj 1 zaključaka Odbora broj 00-63-12/15-63/2 od 
28. decembra 2015. godine.  
U obrazloženju odluke, između ostalog, navodi se da je Odbor „odlučio da predloži 
Skupštini donošenje odluke kojom bi se utvrdile obaveze nadležnog organa državne 
uprave da jednom godišnje podnosi Skupštini izvještaj o položaju osoba sa invaliditetom 
u Crnoj Gori.“ 
Članovi Odbora su prihvatili predlog poslanika, člana Odbora prim. dr Izeta Bralića da 
se u Predlogu odluke, u članu 2, poslije riječi: „1. novembra“ dodaju riječi: „za tekuću 
godinu“.                                                                                  
 
Članovi Odbora su jednoglasno usvojili predlog odluke koji će biti proslijeđen Skupštini 
Crne Gore na usvajanje.                                       
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DRUGA TAČKA DNEVNOG REDA: 
 
Predsjednik Odbora podsjetio je da je Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje 
Skupštine Crne Gore, na 112. sjednici, održanoj 15. decembra 2015. godine obavio 
konsultativno saslušanje na temu „Efikasnost korišćenja sredstava od doprinosa za 
profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje lica sa invaliditetom“. Na osnovu održanog 
saslušanja predsjednik Odbora je predložio zaključke.  
Poslanik prim. dr Izet Bralić, saglasan je sa predloženim zaključcima. Pojasnio je svoju 
saglasnost sa zaključkom broj pet jer smatra da to što će se odraditi u tom periodu Odbor 
treba da razmatra prije perioda konačnog izvještaja kako bi članovi Odbora ukazali na 
eventualne propuste toga što je odrađeno ili dali sugestiju da se do ovoga roka - 19. aprila 
2016. godine, još nešto u, međuvremenu, ispravi, doradi ili uskladi sa standardima 
Evropske unije za ovu oblast. Istakao je da je, nakon tri godine učešća u Odboru za 
zdravstvo, rad i socijalno staranje, najmanje zadovoljan doprinosom upravo u oblasti 
vezanoj za regulisanje zapošljavanja lica sa invaliditetom. Kazao je da je Odbor mnoge 
druge oblasti i mnoge druge subvencije, na jako dobar način, podržao i unaprijedio položaj 
lica sa invaliditetom. Zaključio je da, na kraju ovog mandata, svi treba da daju doprinos 
realizaciji i poboljšanju položaja lica sa invaliditetom.  
Predsjednik Odbora je naglasio da sve predloge sa konsultativnog saslušanja treba 
implementirati u praksi, naročito u dijelu većeg broja zapošljavanja lica sa invaliditetom, 
počev od samog Fonda za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanja lica sa invaliditetom, 
ministarstava i naročito Skupštine Crne Gore, koja treba da bude primjer ostalim 
institucijama.  
Poslanik dr Halil Duković, član Odbora naglasio je da su svi, kada se usvojio Zakon o 
zapošljavanju lica sa invaliditetom hvalili isti kao najbolji zakon u regionu. To smatra i 
poslanik Duković. Istakao je da je funkcija Fonda prevashodno zapošljavanje lica sa 
invaliditetom ali i da mnogi poslodavci i državne institucije radije uplaćuju taj doprinos 
umjesto da zapošljavaju ta lica. Na kraju, predložio je da se mijenja Odluka o Fondu kako 
bi se sredstva iskoristila za potrebe osoba sa invaliditetom ili da se u Zakonu traže izmjene 
gdje bi obaveza svakog poslodavca bila da zaposli lice sa invaliditetom. 
Predsjednik Odbora Zoran Jelić podsjetio je da su u ovogodišnjem budžetu za Fond za 
profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje lica sa invaliditetom bila predviđena dva miliona 
eura ali i da očekuje da će, po osnovu doprinosa, dostići cifru do osam miliona eura. 
Saopštio je i da su, amandmanom Demokratske partije socijalista, uspjeli da još jedan 
milion eura usmjere na tu poziciju. Istakao je da su očekivanja da se sa tri miliona eura u 
ovoj godini, makar, djelimično zadovolje potrebe Fonda za profesionalnu rehabilitaciju i 
zapošljavanje lica sa invaliditetom kroz grantove koji su dodijeljeni od strane Vlade Crne 
Gore i Ministarstva rada i socijalnog staranja. Smatra da je Zakon o zapošljavanju lica sa 
invaliditetom „dosta usko“ definisao oblast zapošljavanja lica sa invaliditetom tako da se 
ne mogu trošiti sredstva za neke pripremne radnje za zapošljavanje lica sa invaliditetom 
već isključivo za zapošljavanje. Mišljenja je da, u tom dijelu, treba izmijeniti Zakon kako bi 
se omogućilo da lica sa invaliditetom upravljaju u samom Fondu, da Fond bude posebno 
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pravno lice i da oni sami rješavaju pitanje trošenja sredstava. Saglasan je sa poslanikom 
prim. dr Izetom Bralićem da se do kraja mandata trebaju napraviti izmjene zakona.  
Poslanik Andrija Popović, član Odbora naglasio je da sve, dok Fond za profesionalnu 
rehabilitaciju i zapošljavanje lica sa invaliditetom ne dobije status pravnog lica, smatra 
besmislenim. Kazao je da mu je nejasno da Fond ne može dobiti taj status. Poslanik 
Popović pretpostavlja da Odbor neće dobiti odgovore od nadležnih institucija koje su 
obuhvaćene zaključcima.  
Članovi Odbora su jednoglasno podržali i usvojili zaključke sa održanog konsultativnog 
saslušanja.  
 
Usvojeni zaključci glase: 

 

1. Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje podržava preporuke Državne 
revizorske institucije koje su, u cilju poboljšanja efikasnosti korišćenja sredstava od 
doprinosa za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje lica sa invaliditetom, date 
sljedećim subjektima revizije: Ministarstvu rada i socijalnog staranja, Zavodu za 
zapošljavanje, Fondu za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje lica sa 
invaliditetom i Upravi za inspekcijske poslove.  

2. Obavezuju se nadležni organi, koji su bili subjekti revizije Državne revizorske 
institucije, da u roku od šest mjeseci od dana prijema konačnog Izvještaja o reviziji 
od 19. oktobra 2015.godine, obavijeste Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje 
o radnjama preduzetim u skladu sa preporukama DRI. 

3. Upućuje se zahtjev Ministarstvu rada i socijalnog staranja da razmotri mogućnost 
izmjene Zakona o profesionalnoj rehabilitaciji i zapošljavanju lica sa invaliditetom, 
kojim će se Fondu za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje lica sa 
invaliditetom dodijeliti status pravnog lica.   

4. Upućuje se inicijativa Ministarstvu rada i socijalnog staranja da se, kroz zakonsku 
regulativu, utvrdi kvota lica sa invaliditetom koja bi trebalo zaposliti u Fondu za 
profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje lica sa invaliditetom.  

5. Obavezuje se nadležni organ obuhvaćen zaključcima, definisanim u tač. 3 i 4 da, 
do 31. marta 2016. godine, obavijeste Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje 
o stepenu njihove realizacije.    

 
Predsjednik Odbora predložio je da se u aprilu 2016. godine održi sjednica koja će biti 
posvećena razmatranju realizacije zaključaka. 
 
Zapisnik sa 116. sjednice usvojen je jednoglasno, bez primjedbi.  
 
 
Sjednica je završena u 11 sati i 25 minuta.  
 
 Sekretarka Odbora                                                                         Predsjednik Odbora    
Snežana Kaluđerović                                                                            Zoran Jelić 
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